
Zápis č. 12/2023 ze zasedání AS PedF UK ze dne 24. 10. 2023 

UKPedF/526565/2023 

 

Přítomni: N. Vondrová, J. Stará, L. Neumann, M. Linková, D. Greger, R. Listíková, L. 

Jakubcová Hajdušková, L. Lejbl, K. Mašková, J. Michal, K. Uličná, Z. Svobodová, L. 

Květoňová, M. Lázňovský, K. Mikule, A. Nejedlý, P. Chalupský, J. Štípek, A. Talafous, D. 

Erbeková, P. Mráček, J. Gregorová 

 

Omluveni: L. Ešpandrová, V. Vohlídková 

 

Hosté: A. Jančařík, M. Horáková, I. Kočová, M. Bílek 

 

Program: 

1. Schválení programu 

2. Administrativa 

3. Dodatek k nájemní smlouvě se ZŠ a MŠ Tip Toes, s.r.o 

4. Výsledovka hospodaření k 08/2023 s úpravami rozpisu do konce roku a návrh na převod 

finančních prostředků z rezervního fondu do motivačního balíčku 

5. Digitalizace  

6. Různé 

 

1. Schválení programu 

 

A. Nejedlý navrhuje přidání bodu o digitalizaci. 

 

AS PedF UK schvaluje program jednání v předloženém znění. (14-0-0) 

 

2. Administrativa 

 

AS PedF UK schvaluje zápis č. 11/2023 v předloženém znění. (19-0-0) 

 

K. Mikule dále informuje o ustanovení SOR Dějepisu. 

 

3. Dodatek k nájemní smlouvě se ZŠ a MŠ Tip Toes, s.r.o. 

 

I. Kočová informuje přítomné o Dodatku k nájemní smlouvě se soukromou ZŠ a MŠ Tip 

Toes, s.r.o., která má zájem o zvětšení pronajímaného prostoru. 

 

AS PedF UK schvaluje Dodatek k nájemní smlouvě se ZŠ a MŠ Tip Toes, s.r.o. (19-0-1) 

 

4. Výsledovka hospodaření k 08/2023 s úpravami rozpisu do konce roku a návrh na 

převod finančních prostředků z rezervního fondu do motivačního balíčku 

 

AS PedF UK se seznámil s Výsledovkou hospodaření k 08/2023, s úpravami rozpisu do konce 

roku a návrhem na převod finančních prostředků z rezervního fondu do motivačního balíčku a 

bere je na vědomí. (21-0-0) 

  



5. Digitalizace  

 

A. Nejedlý navrhl několik podbodů k tématu digitalizace na fakultě.  

 

a) Možnost připojování se online k zasedáním AS PedF UK 

Proběhla diskuse týkající se různých možností připojování se online k zasedáním AS PedF UK.  

J. Štípek projevil nesouhlas s tímto návrhem. Dle něj by existence záznamu zasedání mohla 

způsobit, že jednání by neprobíhala tak pružně a autenticky, jako mohou probíhat nyní.  

D. Greger se připojuje k J. Štípkovi, ač dodává, že v dobách covidové pandemie byl online 

zasedáním nakloněn a tuto možnost podporoval. Stejně jako J. Štípek ale vidí komplikaci 

v možné existenci záznamu jednání. 

N. Vondrová dodává zkušenost z jiných jednání, kdy možnost online jednání vedla k nižší účasti 

zapojených osob. Vyjadřuje názor, že černé anonymní obrazovky osob přítomných online je pro 

jednající nepříjemná. Zasedání AS jsou veřejná, ale pokud na jednání někdo dorazí, přítomní 

o tom vědí, mohou vidět jeho/její reakce a vstupovat s ním/ní do kontaktu. 

Z. Svobodová se připojuje s nápadem zpřístupnit v reálném čase postupně vznikající zápis 

z jednání. 

Následuje diskuse na téma, že online připojení by nemuselo být přístupné pro diváky, ale pouze 

pro senátory, kteří se z různých důvodů nemohou na zasedání dostavit fyzicky. K. Mikule 

upozorňuje, že online připojení senátoři nemohou hlasovat a jde o jejich informovanost o tom, 

co se na zasedání děje. Podle jeho názoru to neomezí účast senátorů na zasedání. 

Dále jsou diskutovány technické komplikace, které by mohly být s online přenosem spojené. 

R. Listíková dodává, že pokud senátor nemůže být přítomen, má k nahlédnutí veřejný zápis 

z jednání. 

Následovalo hlasování o tom, zda se budou senátoři tímto podbodem dále zabývat. 

 

AS PedF UK vyjadřuje záměr se dále zabývat možností online připojení k zasedáním AS PedF 

UK. (10-7-3) 

 

b) Digitalizace podávání dokumentů, žádostí, formulářů a dalších písemností ze strany 

studentů 

A. Nejedlý navrhuje více se věnovat zjednodušení byrokratických procesů na fakultě pomocí 

digitalizace. Senátoři jsou této možnosti nakloněni a N. Vondrová tedy vyzývá A. Nejedlého a 

zástupce Technologicko-administrativní komise, aby se situací dále zabývali a zjistili 

podrobnější informace zejména od Komise pro IT AS UK. 

D. Greger dodává, že by bylo vhodné spojit se s A. Farkašem a získat přesnější informace, 

v jakém stavu je digitalizace na UK. 

A. Nejedlý navrhuje na příští zasedání pozvat proděkanku pro studijní záležitosti a vedoucí 

OKM. S tím ostatní senátoři souhlasí.  

 

c) Digitalizace formulářů určených akademikům, cestovních příkazů, DPP pro praxe a 

dalších písemností 

I zde se senátoři víceméně shodují na tom, že digitalizace zmíněných dokumentů je potřeba. 

I. Kočová informuje, že k usnadnění vyplňování cestovních příkazů je aktuálně vypracovávaná 

metodika a k DPP pro praxe je nutné vypracovat postup jednotný pro celou univerzitu. Dodává, 

že nárůst administrativy v souvislosti s DPP je od 1.10. kvůli novým předpisům stejný na 

celostátní úrovni. 

A. Nejedlý navrhuje nějak digitalizovat alespoň vyplňování údajů v DPP. D. Greger 

upozorňuje, že elektronické podpisy jsou možné i u DPP a že je možné přijmout i naskenovanou 

dohodu. I. Kočová dodává, že bude AS o postupu informovat. 



 

d) Digitalizace e-shopu 

J. Štípek požaduje seznam jednotek prodaných ve fakultním obchůdku za den a v případě 

nízkého počtu je nakloněn kompletní digitalizaci prodeje propagačních materiálů i publikací, 

případně prodejem malého množství pověřit knihovnu.  

 

e) Elektronické volby do AS  

Dalším podbodem, který A. Nejedlý navrhuje k projednání, je možnost elektronických voleb 

do AS, které už navíc mají precedent z doby covidové karantény. 

J. Štípek reaguje s tím, že technicky řešitelná možnost online voleb je, zastává ale ten názor, že 

volební účast (aktuálně 10 %) by se s touto možností oproti osobní účasti nezvýšila. 

A. Nejedlý reaguje s tím, že pro studenty kombinovaného studia, studenty na zahraničních 

výjezdech, nebo pro studenty, kteří se svými oborovými dny míjejí s časy voleb, vzniká 

v možnosti volby nerovnost, a časové i fyzické ohraničení je tak pro mnohé studenty limitující. 

J. Štípek reaguje tím, že by osobně čas na volby rád prodloužil, mnohdy však není v silách 

volební komise sehnat zástupce volební komise, kteří by byli u voleb přítomni. 

Dále jsou diskutovány možné komplikace s anonymizací volby a přístupem k volebním 

výsledkům. 

J. Stará dodává, že možnost online volby nepodpoří z důvodu špatných zkušeností s jinými 

aplikacemi UK. 

A. Nejedlý ještě dodává, že během online voleb v době covidové karantény se účast zvedla 

o 150 hlasů. 

Následuje hlasování, zda by měla být možnost online voleb dále připravována. 

 

AS PedF UK vyjadřuje záměr pracovat dále na možnosti úpravy volebního řádu za účelem 

digitalizace voleb do AS PedF UK. (15-5-2) 

 

D. Greger iniciuje setkání legislativní komise ke změně volebního řádu k digitalizaci voleb a 

žádá o vstup nových členů do této komise.  

 

f) Webové stránky ÚVRV a SPP 

P. Mráček informuje, že na podobě webových stránek již pracuje nová vedoucí OKM. 

A. Nejedlý navrhuje pozvat novou vedoucí OKM, aby vysvětlila řešení webových stránek. 

 

g) Technicko-administrativní komise 

V tomto bodě byla projednávána změna názvu a rozsahu funkcí Technicko-administrativní 

komise, zejména spravování webových stránek AS PedF UK. Všichni přítomní tento návrh 

podporují a N. Vondrová vyzývá členy komise, aby přišli s konkrétním návrhem změny názvu 

a náplně komise. 

 

6. Různé 

 

M. Bílek se na základě podnětu z minulého zasedání AS vyjadřuje k programům CŽV a počtu 

vyučovaných hodin (250), který je v rozporu s nově vydanou vyhláškou č. 317. Počet hodin 

bude v příští akreditaci navýšen a aktuální podoba programu je zcela podle práva platná ještě 

18 měsíců. 

 

Dále byl projednáván otevřený dopis AS Pedagogické fakulty Západočeské univerzity 

vyjadřující se k revizi RVP v oblasti Umění a kultura. L. Jakubcová Hajdušková tento otevřený 

dopis podporuje a uvádí, že stejně tak svůj souhlas s dopisem projeví studentská kurie AS 



Pedagogické fakulty Univerzity Hradec Králové. K jakýmkoliv otázkám týkajícím se dopisu i 

dané problematiky je zájemcům k dispozici. 

J. Štípek se vymezuje vůči argumentaci otázkou budoucího uplatnění současných studentů HV 

a VV a doporučuje upřednostnit jiné argumenty. 

 

Následně jmenuje N. Vondrová D. Gregera do komise na vyhodnocení Tvůrčího počinu roku, 

kde je ona jako předsedkyně Komise pro vědu AS. Jedna z nominací se totiž týká materiálu, 

jehož je spoluautorkou. 

 

Dále se projednává administrátorský přístup k webu a N. Vondrová požaduje odejmout 

administrátorská práva A. Stropkovi, B. Matějkové a M. Šafaříkové, kteří již v AS nejsou.  

 

Na závěr L. Lejbl referuje o vyjádření vedoucí SO: „Problém se týká uspořádání magisterských 

promocí v Karolinu. V průběhu covidu se promoce konaly tak, že absolventi nestáli na koberci, 

tj. zády k publiku po celou dobu promoce, ale seděli vpředu v tzv. „sešupech“. Bylo to 

důstojnější pro ně (lépe viděli na akademiky v talárech a v létě neomdlévali) i pro rodiče, kteří 

se jim po celou dobu promoce nemuseli dívat pouze na záda a při přísaze na žezlo i předávání 

diplomů svého blízkého dobře viděli. Nebyl to názor pouze náš, ale i dalších fakult: MFF, HTF, 

PřF, FSV a 1.LF. V září 2021 jsme proto napsali na RUK přání, aby bylo toto uspořádání 

zachováno. Bohužel, vedení univerzity trvá na tradičním uspořádání.“  Senátoři se shodují na 

zacílení tohoto požadavku na AS UK a potřebě přesnějších informací k tomuto návrhu.  

D. Erbeková navrhuje přesunout problematiku do komise sociální AS UK. 

 

 

V Praze, dne 24. 10. 2023 

Zapsala: Světlana Fleischmannová 

Vidovala: Naďa Vondrová 

 

 
 


